
PROTOKÓŁ Nr XVIII/05 
 

z XVIII posiedzenia Rady Gminy Mielnik 
w dniu 24 maja 2005 roku. 

 
Sesja Rady Gminy rozpoczęła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Mielnik o godz. 910 , 
zakończyła się o godz.1117. 
 
Radni nieobecni na sesji : 

1. Pan Antoni Władysław Słoniowski 

Lista obecności radnych i zaproszonych gości znajduje się w załączeniu do protokołu. 
 

Otwarcia XVIII sesji Rady Gminy Mielnik dokonał jej Przewodniczący Pan 
Mieczysław Jaroszuk. 
Pan Przewodniczący powitał radnych i gości obecnych na sesji. Stwierdził, że w sesji 
uczestniczy 14 radnych, co stanowi regulaminowe quorum do podejmowania prawomocnych 
uchwał. 
 
Na protokolanta obrad Przewodniczący powołał Panią Elżbietę Szymańską. 
 

Do punktu 2. 
 
Pan Przewodniczący zgłosił wniosek uzupełnienia porządku obrad o następujący punkt : 

„Podjęcie uchwały w sprawie powołania Kierownika Urzędu Stanu Cywilnego. 
 

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, przyjęła wniosek zgłoszony 
przez Przewodniczącego Rady. 
Uchwalony porządek obrad XVIII sesji Rady Gminy brzmi następująco : 

1. Otwarcie sesji. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Sprawozdanie z działalności Wójta Gminy w okresie między sesjami. 

5. Interpelacje i zapytania radnych.  

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2005r. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie powierzenia Wójtowi Gminy Mielnik upoważnienia do 
ustalania wysokości cen i opłat za usługi komunalne. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Zakładu Gospodarki Komunalnej w Mielniku. 

9. Podjecie uchwały w sprawie nadania statutu Zakładowi Gospodarki Komunalnej w 
Mielniku. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany nazwy Gminnego Ośrodka Kultury i uchwalenia 
statutu. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia Związku Komunalnego Gmin Regionu Puszczy 
Białowieskiej. 
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12. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia statutu Związku Komunalnego Gmin Regionu 
Puszczy Białowieskiej. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie w formie darowizny na 
rzecz Skarbu Państwa nieruchomości, z przeznaczeniem na cel publiczny – budowę 
obiektów strażnicy Straży Granicznej. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Kierownika Urzędu Stanu Cywilnego. 

15. Sprawozdanie Wójta Gminy z wykonania uchwały nr IV/21/03 Rady Gminy Mielnik z dnia 
20 marca 2003r. w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania i obciążania 
nieruchomości gruntowych oraz wydzierżawiania lub najmu na okres dłuższy niż 3 lata za 
rok 2004. 

16. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

17. Wolne wnioski. 

18. Zakończenie obrad. 

 
Do punktu 3. 

 
Przewodniczący Rady poinformował radnych, że protokół z poprzedniej sesji Rady 

Gminy wszyscy radni otrzymali, ponadto jest on wyłożony na sali obrad.  
Zwrócił się z zapytaniem czy radni mają uwagi lub poprawki do treści protokołu ? 

Radni nie wnieśli uwag ani poprawek do treści protokołu. 

 

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, przyjęła protokół z XVII sesji 
Rady Gminy. 
 

Do punktu 4. 
 
Pan Wójt przedłożył Radzie Gminy sprawozdanie ze swojej działalności w okresie między 
sesjami : 

� przebudowa drogi gminnej we wsi Pawłowicze (przy klasztorze w Grabarce) została 
podzielona na dwa zadania : podbudowa jako jedno zadanie i nawierzchnia jako drugie 
zadanie. W ten sposób udało nam się ogłosić i przeprowadzić przetarg, zadanie będzie 
kosztować łącznie z nadzorem około 68 tys.zł. 

� przeprowadzono przetarg na roboty remontowe drogi dojazdowej do cerkwi w Tokarach, 
będzie tam potrójna nawierzchnia emulsyjna za sumę około 81 tys.zł. 

� roboty remontowe świetlicy w Homotach, dotyczy to remontu sali głównej, wymiany 
podłogi i stolarki okiennej na sumę około 41 tys.zł. 

� utwardzenie kostką placu przy świetlicy w Pawłowiczach oraz ułożenie zewnętrznych 
schodów za sumę 33,5 tys.zł. 

� wyposażenie gabinetu stomatologicznego – nikt nie zgłosił się z ofertą na ogłoszony 
pierwszy przetarg, ogłosiliśmy drugi przetarg i jeśli nadal nikt się nie zgłosi, zrealizujemy 
zamówienie z wolnej ręki. 

� jest już wykonana kładka w Tokarach za sumę 20 tys.zł. 

� zorganizowaliśmy przetarg na modernizację zaplecza sportowego w Mielniku, na łączną 
sumę około 688 tys.zł. W tym roku zaplanowaliśmy prace na 350 tys.zł., na kolejnych 
sesjach zdecydujemy czy wchodzić w tym roku z dalszymi robotami, jeśli oczywiście 
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będziemy mieli na to środki. Kontaktowaliśmy z Urzędem Marszałkowskim w sprawie 
uzyskania na ten cel środków z funduszy europejskich. Po rozmowach jesteśmy dobrej 
myśli, może uda się pozyskać środki z UE. 

� wykonaliśmy już lub też zleciliśmy wykonanie dokumentacji na następujące inwestycje : 
- droga dojazdowa do pól w Pawłowiczach, koszt dokumentacji 5 tys.zł., 
- chodniki w Moszczonie Królewskiej i Adamowie, na drodze wojewódzkiej, łączny 

koszt dokumentacji 23 tys.zł. Projekt ten jest już w Zarządzie Wojewódzkim Dróg,  
naniesione zostały na nim poprawki, będzie to wspólne przedsięwzięcie gminy i 
Wojewódzkiego Zarządu Dróg, 

- droga Radziwiłłowka-Grabarka, koszt dokumentacji 48 tys.zł.. Cały koszt tej drogi 
wynosi ponad 3 mln.200 tys.zł., 

- w trakcie opracowania jest dokumentacja na drogę Wilanowo-Adamowo, staramy się 
o pieniądze na ten cel ze środków unijnych, 

- również w toku opracowania jest dokumentacja na wodociąg Wilanowo-Adamowo, 
jej koszt wyniesie 19 tys.800 zł., 

- mamy zrobione studium modernizacji oświetlenia ulicznego na terenie Gminy 
Mielnik, kosztowało to 7,5 tys.zł. Szerzej na ten temat opowie Pan Wójt Gorochowicz 
w dalszym porządku obrad, 

- jest już rozegrany przetarg na dokumentację na budowę mostu na rzece Moszczonka 
we wsi Maćkowicze, kosztować będzie 15 tys.250 zł. Jest szansa że most ten zostanie 
zbudowany jeszcze w tym roku, 

-  utwardzenie placu przy gminie, 
- drogi gminne w Niemirowie, Sutnie, Moszczonie Królewskiej, 
- wodociąg Maćkowicze-Pawłowicze i kawałeczek wodociągu w Niemirowie, 
- remont budynku Urzędu Gminy (sam właściwy budynek Urzędu – ocieplenie ścian, 

tynki, schody, malowanie dachu, budowa kominów z cegły licowej), 

� w sobotę zostały zapełnione tekstem tablice informacyjne rozmieszczone w różnych 
punktach Mielnika. Brak jest tekstu przy cerkwi, ale nie wynika to z naszej winy, tylko z 
powodu zbyt późnego dostarczenia tekstu przez księdza dziekana, 

� zatrudniono 4 bezrobotnych do Urzędu Gminy, ze wszystkich bezrobotnych z naszej 
gminy tylko 14 osób zostało zakwalifikowanych, ponieważ bezrobotni musieli spełnić 
pewne kryteria np. wieku, kwalifikacji, okresu bycia bezrobotnym. Środki na ten cel były 
z Unii Europejskiej, zatrudnienie nastąpiło na podstawie skierowania wydanego przez 
Powiatowy Urząd Pracy. Osoby te obecnie pracują w Tokarach, układają polbruk przy 
nowo postawionym krzyżu, potem będą pracowały w Niemirowie, Mielniku przy 
remoncie schodów przy przystanku PKS i w miarę potrzeb w innych miejscowościach 
gminy. 

 
Rada Gminy przyjęła do wiadomości sprawozdanie złożone przez Pana Wójta. 

 
Do punktu 5. 

 
Interpelacja nr 41/05 Pani Olgi Pogrebniak 
1. Proszę o rozpatrzenie możliwości wprowadzenia do realizacji budowy drogi gminnej 

Radziwiłłówka-Grabarka. Wykorzystać wolne środki finansowe. 
2. Czy będzie naprawa poodbiorowa chodnika w Radziwiłłówce przy drodze wojewódzkiej. 
3. Czy będzie coś zrobione z naniesionym piachem na chodnik i drogę przy przystanku w 

Radziwiłłówce. 
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4. Chodnik przy drodze powiatowej w Radziwiłłówce wymaga naprawy, powinna to być 
naprawa gwarancyjna, ponieważ zaraz, po zrobieniu, zaczęła się kostka rozsuwać oraz 
zapadać. 

(w zał. na str.................prot.) 
 

Do punktu 6. 
 
Pani Skarbnik Gminy omówiła zmiany do budżetu gminy na 2005r. Oprócz zmian 
dochodów i wydatków omówionych na komisjach doszły dwie istotne pozycje : 

- kwota 350 tys.zł. na modernizację oświetlenia ulicznego na terenie gminy, 
- kwota 200 tys.zł. adaptacja budynku dla Zakładu Gospodarki Komunalnej w Mielniku. 
 
Pan Tomasz Gorochowicz – Zastępca Wójta Gminy 
Przeznaczenie w budżecie gminy 200 tys.zł. na adaptację budynku jest konsekwencją 
podjęcia w dalszej części porządku obrad uchwały w sprawie utworzenia Zakładu Gospodarki 
Komunalnej. Jest przygotowywania dokumentacja dotycząca adaptacji budynku po kotłowni 
na ulicy Popław na potrzeby tego Zakładu. Przeznaczenie środków w budżecie na ten cel jest 
konieczne, ponieważ bez tego nie można rozpocząć żadnych prac adaptacyjnych. Trudno 
powiedzieć obecnie czy będą one wystarczające, czy za małe lub za duże. Przewidywana jest 
przebudowa części kotłowni na pomieszczenia biurowe, pokój dla dyrektora, księgowości, 
zaplecze socjalne, łazienka, pomieszczenie na ustawienie pieca c.o. Cały budynek zostanie 
ocieplony z zewnątrz, doprowadzony zostanie gaz, należy zaprojektować instalację 
wewnętrzną i zakupić piec gazowy do ogrzewania. Trzeba będzie również rozprowadzić 
instalację gazową i sanitarną po budynku, przebudować instalację elektryczną. Planujemy 
ogrodzenie placu Zakładu, zrobią to nasi pracownicy, materiały ogrodzeniowe trzeba zakupić. 
To są te prace, które muszą być wykonane do 1 stycznia przyszłego roku, tj. do momentu 
rozpoczęcia funkcjonowania Zakładu. 
 
Pani Walentyna Wierzba 
Zwróciła się z zapytaniem czy zostaną zbudowane garaże na sprzęt ? 
 
Pan Wójt Gminy 
Są tam dwie wiaty i posiadany sprzęt mieści się. W miarę przybywania sprzętu będziemy 
musieli pomyśleć o budowie nowych wiat czy garaży. 
 
Pan Gorochowicz poinformował radnych, że przeznaczone w budżecie 350 tys.zł. na 
modernizację oświetlenia ulicznego na terenie gminy Mielnik ma na celu ograniczenie 
wydatków na energię elektryczną. Jest to także konsekwencja zgłaszanych postulatów przez 
mieszkańców poszczególnych wsi, Pana dzielnicowego, aby oświetlenie uliczne w niektórych 
okresach roku paliło się przez całą noc. Drugi kontekst tych działań, to znaczne wydatki na 
energię, jakie ponosimy w skali roku. Za ubiegły rok było to kwota około 175 tys.zł. 
Z opracowanej koncepcji modernizacji oświetlenia wynika, że po przeprowadzeniu wymiany 
źródeł światła (lampy i oprawy) nastąpią znaczne oszczędności w zużyciu energii, rzędu 80 
tys.zł. w skali roku. Moc zostanie zredukowana z 98 kw do 58 kw. Z istniejących 618 opraw 
elektrycznych, 509 podlegałoby modernizacji (pozostałe są nowe). Koszt tego całego 
przedsięwzięcia jest znaczny, kosztorys inwestorski opiewa na 377 tys,zł. Można to zrobić w 
dwojaki sposób – w rozbiciu na roczne raty, płacone wraz z rachunkami za energię, lub od 
razu za całą gotówkę. W naszym przypadku zrobimy to za gotówkę, ponieważ mamy w 
budżecie wolne środki. Jeśli Rada Gminy przychyli się do tego, to jeszcze w bieżącym roku, 
do jesieni, nastąpi modernizacja oświetlenia ulicznego w całej gminie. 
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Pan Władysław Stankiewicz 
Czy przy okazji tej modernizacji uwzględniony zostanie wniosek Rady Sołeckiej w Mielniku 
o uzupełnienie oświetlenia i kilku lamp na ulicy Białej, Strażackiej i przy stadionie ? 
 
Pan Tomasz Gorochowicz 
Tam gdzie jest zbudowana linia, słupy, to jest to możliwe. 
 
Pan Wójt Gminy 
109 punktów oświetleniowych które nie wymagają modernizacji, to są punkty nowe. W 
2003r. wszystkie ulice w Mielniku zostały oświetlone. Jeśli w trakcie tej modernizacji 
wyjdzie, że gdzieś trzeba lampy zagęścić, to nie będzie z tym problemu. Dotyczyć to może 
tylko tych obszarów, gdzie w grę nie wchodzi budowa linii. 
 

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, podjęła uchwałę nr 
XVIII/98/05  w sprawie zmian w budżecie gminy na 2005r. 

(w zał. na str.................prot.) 
 

Do punktu 7. 
 
Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie powierzenia Wójtowi Gminy 
Mielnik upoważnienia do ustalania wysokości cen i opłat za usługi komunalne. 
 

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, podjęła uchwałę nr 
XVIII/99/05  w sprawie powierzenia Wójtowi Gminy Mielnik upoważnienia do ustalania 
wysokości cen i opłat za usługi komunalne. 

(w zał. na str.................prot.) 
 

Do punktu 8. 
 
Pan Sekretarz Gminy przedstawił radnym projekt uchwały w sprawie utworzenia Zakładu 
Gospodarki Komunalnej w Mielniku. 
 

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, podjęła uchwałę nr 
XVIII/100/05  w sprawie utworzenia Zakładu Gospodarki Komunalnej w Mielniku. 

(w zał. na str.................prot.) 
 

Do punktu 9. 
 
Pan Sekretarz Gminy przedstawił radnym projekt uchwały w sprawie nadania statutu 
Zakładowi Gospodarki Komunalnej w Mielniku. 
 

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, podjęła uchwałę nr 
XVIII/101/05  w sprawie nadania statutu Zakładowi Gospodarki Komunalnej w Mielniku. 

(w zał. na str.................prot.) 
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Do punktu 10. 
 
Pan Sekretarz Gminy przedstawił radnym projekt uchwały w sprawie zmiany nazwy 
Gminnego Ośrodka Kultury i uchwalenia statutu. 
 
Pan Kazimierz Tobota – dlaczego w statucie jest wymieniony Wiejski Dom Kultury, 
natomiast nic się nie mówi na temat innych świetlic wiejskich ? 
 
Pan Piotr Wysocki 
Status Wilanowa jest sprawą bardzo dawną, trudno jest dzisiaj nawet powiedzieć kiedy 
Wiejski Dom Kultur został powołany do życia, była to na pewno uchwała jeszcze Gminnej 
Rady Narodowej. To czy inne zapisy powinny się znaleźć w statucie zależy wyłącznie od 
radnych. 
 
Pan Wójt Gminy 
Przypomniał, że WDK w Wilanowie funkcjonował już w momencie powstania samorządów, 
nie został zlikwidowany, stąd zapis o nim znalazł się w statucie. Nie oznacza to zamykania 
drogi dla innych świetlic wiejskich, które również mogą być przekształcone w instytucje 
kultury. Pan Wójt zaproponował aby przy uchwalaniu budżetu na 2006r. zastanowić się co w 
tej sprawie można zrobić. Należy te sprawy przedyskutować na komisjach i z gotowymi 
propozycjami i rozwiązaniami, dotyczącymi już następnego roku, wystąpić na posiedzeniu 
rady. 
 
Pani Helena Datczuk zapytała o zasadność zmiany nazwy WDK w Wilanowie na Wiejski 
Dom Kultury, Sportu i Rekreacji w Wilanowie ? 
 
Pan Sekretarz Gminy 
Jest to konsekwencja zmiany nazwy Gminnego Ośrodka Kultury, WDK w Wilanowie 
realizuje te same zadania które ma zapisane w statucie GOK. Skoro do GOK doszły zadania z 
zakresu sportu i rekreacji, automatycznie te same zadania doszły do WDK. 
 

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, podjęła uchwałę nr 
XVIII/102/05  w sprawie zmiany nazwy Gminnego Ośrodka Kultury i uchwalenia statutu. 

(w zał. na str.................prot.) 
 
(po przerwie) 
 

Do punktu 11. 
 
Pan Wójt Gminy 
Wyjaśnił, że powołanie tego związku wynika z faktu, że w 2009r. zmuszeni jestesmy do 
właściwej gospodarki odpadami śmieciowymi, tj. od momentu zebrania tych śmieci, do 
momentu ich przetworzenia. Jedna gmina nie jest w stanie poradzić sobie z tym problemem, 
zawiązała się więc grupa inicjatywna złożona z burmistrza miasta Bielsk Podlaski, burmistrza 
Siemiatycz, wójta gminy Bielsk Podlaski. Grupa ta podjęła działania mające na celu 
powołanie związku, którego głównym zadaniem będzie gospodarka odpadami stałymi. 
Całkowity koszt inwestycji wyniesie ponad 80 mln.zł. Jest możliwość pozyskania na to 
zadanie środków unijnych. Nasza gmina poniosłaby koszt w granicach 300 tys.zł., może 
ostatecznie do 500 tys.zł. We wszystkich miejscowościach rozstawione zostaną pojemniki na 
śmieci, śmieci będą sortowane, następnie będą one trafiać na punkty składowe (w naszym 
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powiecie będzie przynajmniej jeden taki punkt), potem sprasowane śmieci trafią do fabryki 
zlokalizowanej na terenie gminy Bielsk Podlaski. 
 

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, podjęła uchwałę nr 
XVIII/103/05  w sprawie utworzenia Związku Komunalnego Gmin Regionu Puszczy 
Białowieskiej. 

(w zał. na str.................prot.) 
 

Do punktu 12. 
 

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 14 radnych podjęła uchwałę nr 
XVIII/104/05  w sprawie przyjęcia statutu Związku Komunalnego Gmin Regionu Puszczy 
Białowieskiej. 

(w zał. na str.................prot.) 
 

Do punktu 13. 
 
Pan Tomasz Gorochowicz przedstawił radnym projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody 
na przekazanie w formie darowizny na rzecz Skarbu Państwa nieruchomości, z 
przeznaczeniem na cel publiczny – budowę obiektów strażnicy Straży Granicznej. 
Podjęcie tej uchwały upoważni Wójta Gminy do przekazania w formie darowizny na rzecz 
Skarbu Państwa nieruchomości o numerze geodezyjnym 5049/5 o powierzchni 1,07 ha. 
 
Pan mjr Włodzimierz Pielach – dowódca strażnicy SG w Mielniku 
Działka ta jest potrzebna Straży Granicznej z tego względu, iż obecny budynek strażnicy nie 
spełnia norm unijnych. Docelowo załoga strażnicy ma liczyć około 50 funkcjonariuszy, 
ponadto dochodzi coraz to nowy sprzęt, który ma służyć do ochrony granicy. Na terenach 
tych gmin, gdzie prowadzono takie inwestycje, radni podejmowali uchwały o nieodpłatnym 
przekazaniu gruntu na rzecz Skarbu Państwa. Gdyby nastąpiła konieczność kupienia działki 
od gminy, to byłoby to z budżetu Podlaskiego Oddziału SG, co znacznie uszczupliłoby i tak 
niewielkie środki jakimi Oddział dysponuje. 
 

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, podjęła uchwałę nr 
XVIII/105/05  w sprawie wyrażenia zgody na przekazanie w formie darowizny na rzecz 
Skarbu Państwa nieruchomości, z przeznaczeniem na cel publiczny – budowę obiektów 
strażnicy Straży Granicznej. 

(w zał. na str.................prot.) 
 

Do punktu 14. 
 
Pan Sekretarz Gminy przedstawił projekt uchwały w sprawie powołania Kierownika Urzędu 
Stanu Cywilnego. 
Projekt tej uchwały podyktowany jest zmianami ustawy o zmianie imion i nazwisk. 
Dotychczas kompetencje w tym zakresie posiadał starosta, obecnie sprawy te przeszły do 
gminy i znalazły się w kompetencji kierownika USC. Art.8 tej ustawy mówi, że decyzje w tej 
sprawie może podejmować tylko kierownik, nie może zrobić tego zastępca. Wójt nie może do 
tego upoważnić zastępców kierownika USC, stąd konieczność powołania osoby na to 
stanowisko. Kierownikiem USC będzie Pani Teresa Borowska, dotychczasowy zastępca 
kierownika. 
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Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, podjęła uchwałę nr 
XVIII/106/05  w sprawie powołania Kierownika Urzędu Stanu Cywilnego. 

(w zał. na str.................prot.) 
 

Do punktu 15. 
 
Pan Tomasz Gorochowicz przedstawił sprawozdanie Wójta Gminy z wykonania uchwały nr 
IV/21/03 Rady Gminy Mielnik z dnia 20 marca 2003r. w sprawie określenia zasad 
nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości gruntowych oraz wydzierżawiania. 

(w zał. na str.................prot.) 
 

Rada Gminy przyjęła do wiadomości przedstawione sprawozdanie. 
 

Do punktu 16. 
 
Odpowiedź na interpelację nr 41/05 Pani Olgi Pogrebniak 
Odpowiedzi udzielił Pan Wójt Gminy 
Sprawy dotyczące chodników czy to przy drodze wojewódzkiej czy przy drodze powiatowej 
zostaną skierowane do właścicieli tych dróg. 
Jeżeli chodzi drogę Radziwiłłówka-Grabarka, to projekt na tę drogę jest już praktycznie 
wykonany, należał jednak spróbować powalczyć o unijne środki na ten cel. Jeśli nie będzie 
możliwości uzyskania tych środków, wówczas wprowadzimy ją do budżetu i wykonamy z 
własnych pieniędzy. 
 

Do punktu 17. 
 
Pan Przewodniczący Rady zwrócił się z zapytaniem do Pani Prezes GS „SCH” jakie kroki 
poczyniła w sprawie sprzedaży lub wydzierżawienia bazy GS ? 
 
Pani Nina Piotrowska – Prezes GS 
Stwierdziła, że podjęto wiele starań w sprawie znalezienia chętnego do kupna lub dzierżawy 
bazy. Nie jest jednak to łatwa sprawa, baza została wybudowana do obrotu i handlu 
produktami rolnymi, trzeba byłoby poczynić wiele nakładów finansowych aby dostosować ją 
do innych celów. Ewentualni chętni zrażają się również ze względu na wysoką stawkę 
podatku od nieruchomości. Pani Prezes poprosiła radnych, władze gminy o pomoc w 
znalezieniu chętnych na bazę, ponieważ sama nie jest w stanie rozwiązać tego problemu. 
 
Pan Sławomir Dacewicz 
Do jakiej prasy i kiedy dawano ogłoszenia w sprawie sprzedaży bazy GS ?Jaki jest stan 
prawny obiektu – czy GS jest właścicielem czy tylko jego użytkownikiem? 
 
Pan Kazimierz Tobota 
Jaką kwotę opłaty dzierżawnej proponuje Spółdzielnia ewentualnym chętnym ? 
 
Pani Prezes GS 
Wyjaśniła, że w „Głosie Siemiatycz”, jak często i kiedy, to tego nie pamięta. Po powrocie do 
biura sprawdzi i na najbliższej sesji poinformuje radnych. Informacja w tej sprawie przez 
jakiś czas była w internecie, na stronie gminy Mielnik. Dawanie ogłoszeń do prasy np. 
ogólnokrajowej kosztuje sporo pieniędzy. Za wydzierżawienie GS chciałby otrzymać 1000 
złotych miesięcznie. Stan prawny obiektu jest uregulowany i niepodważalny. 
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Na pytanie Pana Dacewicza o wartość księgową nieruchomości Pani Prezes wyjaśniła, że 
dokładnej informacji na ten temat udzieli na następnej sesji. 
 
Radni Dacewicz, Malon, Tobota i Jaroszuk wyrażali obawę, iż Pani Prezes wykazuje zbyt 
mało inicjatywy w sprawie zbycia tej bazy. Uchwalając zwolnienie GS z podatku za bazę 
radni zdecydowanie opowiedzieli się, że jest to ostatni rok zwolnienia dla GS i sprawa ta musi 
zostać definitywnie rozwiązana. Inni przedsiębiorcy z terenu gminy mają uzasadniony żal, że 
GS jest traktowany w sposób preferencyjny i dzieje się to z publicznych pieniędzy. 
 
Pan Wójt Gminy 
Stwierdził, że pytania radnych co do stanu prawnego nieruchomości jak również jej wartości 
księgowej są jak najbardziej uzasadnione. Skoro Pani Prezes zwraca się do wszystkich o 
pomoc w znalezieniu nabywcy na bazę, to pewne rzeczy muszą być wiadome. Poprosił o 
przygotowanie tych informacji na kolejne posiedzenie Rady. 
 
Pan Wójt przypomniał, że dzień 27 maja 1990r. jest data powstania samorządu gminnego. 
Dokonał krótkiego podsumowania minionych lat i wszystkim radnym, gościom na sesji i 
pracownikom samorządowym złożył z tej okazji życzenia. 
 
Życzenia z okazji Dnia Samorządowca w imieniu Gminnej Spółdzielni „SCH” złożyła Pani 
Prezes Nina Piotrowska. 
 
Pan Piotr Remesz – dzielnicowy policji 
Pan Remesz podziękował za podjęcie działań mających na celu zmianę oświetlenia na 
energooszczędne i porosił aby do tego czasu nie rezygnować z oświetlania wsi nocą, bo to 
znacząco wpływa na poprawę bezpieczeństwa w gminie. 
Pan Remesz zwrócił się z zapytaniem jak wygląda sprawa z budową oczyszczalni oraz czy 
coś wiadomo w sprawie dzielnicowego w gminie ? 
 
Pan Tomasz Gorochowicz 
Światło uliczne pali się obecnie do godz.3oo rano, kiedy jest już prawie widno. Uzgodniono z 
zakładem energetycznym że zostaną wymienione liczniki oświetlenia ulicznego, będą 
dwutaryfowe, co spowoduje, że mniej będziemy płacić za światło w nocy. 
Odnośnie oczyszczalni – sprawa przesunęła się w czasie, ponieważ Regionalny Zarząd 
Gospodarki Wodnej w Warszawie nie podjął jeszcze decyzji w sprawie zgody na lokalizację 
kolektora ciśnieniowego w terenie zalewowym. Projektanci robią analizy na które czeka 
Zarząd Gospodarki Wodnej. 
 
Pan Wójt Gminy 
Stwierdził, że kilkakrotnie przypominał komendantowi powiatowemu policji że jest gotów do 
rozmów w sprawie policjanta w Mielniku. Uważamy, że policjant w Mielniku powinien być 
przez cały czas, jesteśmy gotowi ponieść w związku z tym pewne nakłady finansowe. 
Moglibyśmy się dołożyć do kupienia samochodu na potrzeby policji w Mielniku. Pan Wójt 
stwierdził, że w sprawie tej czeka na ruch komendanta powiatowego lub wojewódzkiego. 
Komendant powiatowy otrzymał od Wójta potwierdzenie na piśmie że jesteśmy skłonni do 
nakładów finansowych na policję. 
Na pewno taką zasłoną dymną dla obu komendantów jest obecność w Mielniku placówki 
straży granicznej. Wpływa to oczywiście w znaczący sposób na bezpieczeństwo w gminie, 
lecz w wielu sprawach straż graniczna nie może wyręczyć policji. 
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W związku z niedawnym świętem straży granicznej (14 rocznica powstania) Pan Wójt złożył 
Komendantowi SG w Mielniku i na jego ręce wszystkim funkcjonariuszom placówki w 
Mielniku życzenia z tej okazji. 
 
Pan Kazimierz Tobota 
Zwrócił się z zapytaniem kiedy nastąpi inauguracja pracy zakupionej na potrzeby gminy 
zamiatarki ulicznej ? 
 
Pan Wójt Gminy 
W następnym tygodniu zamiatarka pojawi się na ulicach Mielnika. Pan Wójt wyraził obawę, 
że mieszkańcy Mielnika, którzy do tej pory nie sprzątali ulic, kiedy pojawi się zamiatarka, 
jeszcze śmielej nie będą tego robić. 
 
Pan Sławomir Dacewicz 
Czy w roku bieżącym zostanie uruchomione przejście pieszo-rowerowe w Koterce ? 
 
Pan Wójt Gminy 
Przejście będzie samochodowe i nie w tym roku lecz być może w 2007. Po ostatnich 
wydarzeniach między Polską a Białorusią termin ten może ulec opóźnieniu. 
 
Pani Anna Łojko – sołtys wsi Maćkowicze 
1. Należy zepchnąć śmieci na wysypisku w Maćkowiczach . 
2. Niech zamiatarka zmiecie piach na zakręcie drogi w Maćkowiczach. 
3. Co dalej z rozpoczętymi badaniami mieszkańców poszczególnych wsi ? Czy będą 

kontynuowane ? 
 
Pan Wójt Gminy 
Wysypiska śmieci będą sukcesywnie wyrównywane we wszystkich wsiach. Zamiatarka 
spróbuje zmieść naniesiony na drodze w Maćkowiczch piach, ale raczej w ten sposób nie da 
się go usunąć. 
Badania lekarskie będą kontynuowane, teraz jest okres letni, lekarze wyjeżdżają na urlopy. Na 
pewno do końca roku wszyscy chętni, którzy zapisali się na te badania, zostaną przebadani. 
 
Pani Olga Pogrebniak 
Poprosiła aby zamiatarka zamiotła drogę wojewódzką w Radziwiłłówce. 
 

Do punktu 18, 
 

Wobec wyczerpania porządku obrad XVIII sesji Rady Gminy Mielnik 
Przewodniczący Rady podziękował radnym i gościom za udział w sesji i zamknął jej 
posiedzenie. 
 
 
 
Protokołowała 

Elżbieta Szymańska 


